
Cena: 9,99 zł (w tym 5% VAT)

Zapraszamy wszystkie dzieci do nauki ortografii. 
Prezentowana ksià˝ka została podzielona na rozdziały, 

w których zamieszczono zasady ortografii oraz çwiczenia 
utrwalajàce ich znajomoÊç. Barwne, sympatyczne 

ilustracje z pewnoÊcià ułatwià nauk´. 

åwiczenia w pisaniu to ksià˝ka, dzi´ki której  
zasady pisowni przestanà byç trudne!

Wydawnictwo SBM Sp. z o.o.
ul. Sułkowskiego 2/2
01-602 Warszawa
www.wydawnictwo-sbm.pl

Ilustracje: Monika Gieł˝ecka
Projekt okładki, skład i przygotowanie do druku: Daniel Pot´ga
Korekta: Tomasz Łabonarski
Copyright © Wydawnictwo SBM Sp. z o.o.
Warszawa 2021

Wydanie I
Wyprodukowano w Polsce

Ćwiczenia w pisaniu

Ćw
iczenia w

 pisaniu   Ortografia dla klas I-III

Ortografia dla klas I-III

4

Zasady pisowni z
„Ó” piszemy:

           gdy wymienia się w innych formach tego samego wyrazu lub 
w innych wyrazach na: o, e, a, np. 

stół - stoły
wiózł - wiozę

    w wyrazach zakończonych na: -ów, -ówka, -ówek, -ówna, np. 

ptaków, Kraków, Tarnów, ołów, pocztówka, złotówka, Darłówek, 
ołówek, Nowakówna, Iłłakowi czówna, cesarzówna

Zapamiętaj!

Wyjątki: skuwka, wsuwka, zasuwka, bo to rzeczowniki utworzone 
od czasowników: skuwać, wsuwać, zasuwać

           na początku niektórych wyrazów: ósemka, ósmy, ów, 
ówczesny, ówcześnie, ówdzie

           na początku w sylabie, np.

współ-, np. współlokator, współczucie
wspól-, np. wspólnik, wspólnota
spół-, np. spółdzielnia, spółgłoska
włó-, np. włóczęga, włóczka, włókno
wró-, np. wróżyć, wróbel, wrócić

Zapamiętaj!

           Przykłady wyrazów z „ó” niewymiennym:
chór, skóra, córka, pójść, dopóki, półka, szczegół, góra, późno, 
wiewiórka, góral, wiór, wkrótce, jaskółka, włóczka, król, również, 
królik, równik, krótki, który, mózg, wróbel, wróżba, ogólny, ogół, 
ogórek, róża, wzgórze, oprócz, różnica, pióro, żółty, różowy, żółw

przyjaciółka - przyjaciel
niósł - niesie

skrót - skracać
mówić - mawiać
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           Ksi.......garnia w K.......dzierzynie od niepami.......tnych czasów 
była zamieszkana przez mysie plemi.......: myszk....... Eugeni......., 
jej siostr....... Petronel......., ciotk....... Waleri......., stryja Patryka bez 
z.......bów i wujka Karola z W.......gier. Codziennie po zamkni.......ciu 
ksi.......garni myszy w.......drowały mi.......dzy cienkimi książeczkami 
dla dzieci i pot.......żnymi ksi.......gami dla pragnących posiąść wie-
dz....... m.......drców. Szukały zawzi.......cie czegoś do czytania przed 
zaśni.......ciem. 
           Stryjek w.......szył za opowieściami o w.......drowcach przemie-
rzających świat. Wujek ch.......tnie si.......gał po każdą histori....... 
o detektywach. Ciotka wskakiwała pod kołdr....... i czytała litera-
tur....... kobiecą. A Petronel....... i Eugeni....... najbardziej pociągały 
ksi.......gi z baśniami. Lubiły zwłaszcza pi.......kną histori....... 
o ksi.......ciu, który pokochał ksi.......żniczkę zakl.......tą w łab.......-
dzia i uwi.......zioną w wieży przez okrutnego czarnoksi.......żnika. 
Książ....... również zamienił się w łab.......dzia i porwał ksi.......żni-
czkę. Od tej pory żyli długo i szcz.......śliwie, a o czarnoksi.......żniku 
nikt już wi.......cej nie słyszał.

czy             ?
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Drogi Czytelniku,

           Ćwiczenia w pisaniu to książka napisana z myślą o dzieciach, 
które chcą pogłębić swoją znajomość ortografii. Została podzielona 
na rozdziały, takie jak „Zasady pisowni z ó”, „Zasady pisowni 
z h”, „Zasady pisowni łącznej i rozdzielnej” itd. W każdym z nich 
zamieszczono najważniejsze zasady ortograficzne oraz ćwiczenia, 
które pomogą utrwalić ich znajomość. Zadania zostały tak przy-
gotowane, abyś z chęcią je rozwiązywał. Znalazło się tu wiele 
krzyżówek, rebusów, obrazków do kolorowania, a także ćwiczeń do 
uzupełniania. Barwne, sympatyczne ilustracje z pewnością ułatwią 
Ci naukę.

           W książce znajdziesz mnóstwo kolorowych naklejek!
Ćwiczenia w pisaniu to książka, dzięki której zasady pisowni staną się 
proste!
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Ćwiczenia z
           Napisz zdania w liczbie mnogiej.

Po ulicy jedzie wóz.

…………………………………………………

Potwór mieszka w jaskini.

………………………………………………

Dziecko kopie dół.

……………………………………………
Idzie mróz.

…………………………………………………………………………
W pokoju stoi piękny stół.

…………………………………………………………………………
Nauczycielka napisała na tablicy wzór.

…………………………………………………………………………

           Połącz wyrazy, które się ze sobą rymują.

wół rów
krój lód 
mów dół

ród strój

           Rozwiąż rebusy.

o ek  +  l o +               ci = k
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Zasady pisowni z

„U” piszemy:

           prawie zawsze na początku wyrazów, np. 

ubiór, ulgowy, ukryć, ucieszyć się

Zapamiętaj!

Wyjątki: ósemka, ósmy, ów, ówczesny, ówcześnie, ówdzie

           zawsze na końcu wyrazów, np.

tabu, menu, pomału, w końcu

           w zakończeniach rzeczowników -unek, -uszek, -usz, -uch, -usia, np.

podarunek, brzuszek, duch, mamusia

           w czasownikach zakończonych na: -uję, -ujesz, -uje, -ujmy, -ujący, -uć, 
-upić, -uchać, -uszać, -urzać, -ulać, np.

maluję, rysujesz, kłuć, kupić, dmuchać, wzruszać, nurzać, przytulać.

           w przymiotnikach zakończonych na: -utki, -uśki, -uchny, np.

malutki, cichuśki, złociuchny

           w przysłówkach: -utko (czyściutko), -uśko (cichuśko)

           zawsze na początku wyrazów rozpoczynających się na:

fu-, np. fujarka, fundusz, futerał
hu-, np. humor, hultaj, humanista
tu-, np. tuzin, turysta, tupnąć
zu-, np. zuch, Zuzanna
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